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FolketingetsBy- og Boligvalg har d.08.04.2014stillet følgende spørgsmål nr. 50 (alm. 
del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Louise Schack Elholm (V).

Spørgsmålnr. 50:

”Vil ministeren oplyse, om de penge kommunerne fik mulighed for at låne i 2011 til 
byggeprojekter i forbindelse med vækstpakken, er brugt? Pengene blev bl.a. givet til 
skoler med PCB.”

Svar:

I aftale om kommunernes økonomi for 2012 blev der afsat en lånepulje på600 mio. 
kr.til anlægsinvesteringer på bl.a. kvalitetsfondsområdet, dvs. til investeringer på fol-
keskole-, idræts-, daginstitutions- og ældreområdet. Lånepuljen blev målrettet pri-
mærtkommuner i en økonomisk og likviditetsmæssig vanskelig situation.

Med henblik på at fremrykke og øge de kommunale investeringer i 2012 forøgede den 
daværenderegeringi august 2011 lånepuljenpå kvalitetsfondsområdet med ca. 1,725 
mia. kr. til samlet 2,325 mia. kr.

Med forøgelsen af lånepuljen kunne der gives fuld imødekommelse afsamtlige kom-
munale låneansøgningerpå kvalitetsfondsområderne.

I forbindelse med fordelingen af puljenblev kommunerne samtidig anmodet om at op-
lyse til ministeriet hvis dispensationen alligevel ikke blev anvendt. Det kan oplyses, at 
kommunernekunreturnerede lånedispensationerfor ca. 9,3 mio. kr.

Der er således kun meget få eksempler på, at kommuner har meddelt, at de alligevel 
ikke fandt anvendelse for den meddelte lånedispensation.

Med venlig hilsen
Margrethe Vestager
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